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Protokół Nr 26/22 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji 

 z  dnia 25 sierpnia 2022 r. 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godzinach od 13:00 do 15:50. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 

2) Pan Krzysztof W. Jaworski – Burmistrz Trzcianki, 

3) Pan xxxxxxxxx – Prezes/trener UKS COPAL, 

4) Pan xxxxxxxxxx – trener UKS COPAL, 

5) Pan xxxxxxxx – Prezes Klubu Sportów Motorowych i Motorowodnych w 

Trzciance, 

6) Pan xxxxxxxxx – Przedstawiciel Trzcianeckiego Klubu Sportów 

Wodnych, 

7) Pan xxxxxxxx – Prezes Nadnoteckiej Grupy Rybackiej, 

8) Pan xxxxxxxx – Prezes Stowarzyszenia Bezpieczny Port, 

9) Pan xxxxxxx – Prezes WOPR „Anioły”, 

10) Pani xxxxxxxx – Dyrektor PSSE Czarnków. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca komisji pani Marta Matkowska 

witając członków komisji oraz zaproszonych gości. 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska odczytała porządek 

posiedzenia, który radni otrzymali wraz z zaproszeniem na posiedzenie. Radni 

przyjęli porządek posiedzenia w głosowaniu: za – 7 (jednogłośnie). Posiedzenie 

komisji przebiegało według następującego porządku: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia.   
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3. Zatwierdzenie protokołu Nr 25/22 z dnia 07.06.2022 r. 

4. Wykorzystanie akwenów oraz infrastruktury turystyczno-rekreacyjnej 

przy jeziorach. Stan sanitarno-epidemiologiczny wód w gminie Trzcianka.  

5. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

6. Sprawy wniesione do komisji:  

- debata w sprawie utworzenia regulaminu wykorzystania jeziora Sarcze,  

- pismo od MKS Lubuszanin Trzcianka. 

7. Wnioski Komisji i ich realizacja. 

8. Zamknięcie posiedzenia.  

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu Nr 25/22 z dnia 07.06 2022 r.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

Protokół Nr 25/22 z dnia 07.06.2022 r., został zatwierdzony w głosowaniu: za - 

7 (jednogłośnie).  

Ad 4) Wykorzystanie akwenów oraz infrastruktury turystyczno-

rekreacyjnej przy jeziorach. Stan sanitarno-epidemiologiczny wód w 

gminie Trzcianka.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska powitała wszystkich obecnych 

zaproszonych gości. Chciała, aby pierwsi głos zabrali goście, ma na posiedzenie 

komisji dotrzeć jeszcze pani Dyrektor PSSE w Czarnkowie. Dodała, że sytuacja 

z wodami jezior trzcianeckich była dziwna, akweny były zamykane, dlatego 

komisja zajmie się tym tematem na posiedzeniu. Co do wykorzystania akwenów 

oraz infrastruktury turystyczno-rekreacyjnej poprosiła pana xxxxxxx o zabranie 

głosu w tym temacie. 

 Pan xxxxxxxx – trener UKS COPAL, poprosił aby dostosować sposób 

korzystania z jeziora Sarcze, tak aby dzieci z klubu mogły trenować 

bezpiecznie. W ostatnich latach pojawiła się bardzo dużo ilość skuterów i łódek, 

a użytkownicy niekoniecznie świadomie z nich korzystają. Około 40 młodych 

adeptów kajakarstwa odchodzi, nawet nie zaczynając  trenowania. Użytkownicy 

motorówek czy łódek w sposób niewłaściwy korzystają ze swoich pojazdów 
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wodnych, nikt nie zwraca uwagi na to, że 20 dzieci trenuje. Takie sytuacje mają 

miejsce co kilka dni, te osoby nie reagują nawet na uwagi z naszych stron, tak 

naprawdę my jako trenerzy nie mamy na ich wpływu. Są to często osoby spoza 

Trzcianki, korzystające z dużych jachtów motorowych, z dużymi silnikami, 

pływające sobie po całym jeziorze, co powoduje, że nasi uczniowie maja 

utrudnione warunki do nauki, często rezygnują z uczestnictwa w zajęciach po 

takich doświadczeniach na wodzie. Uważał, ze jest to bardzo niebezpieczne. 

Sam miał sytuacje, kiedy to kilka osób korzystających z większego sprzętu 

chciało spowodować, aby jego kajak się wywrócił. Te osoby są bezkarne. 

Chciał, aby w godzinach trenowania klub mógł trenować bezpiecznie i 

właściwie. Treningi UKS COPAL odbywają się codziennie od poniedziałku do 

piątku w godzinach 17:30-19:30, dlatego byli zainteresowani tymi godzinami. 

Prosił komisję o pomoc w tym zakresie i interwencję.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska podziękowała za tę 

wypowiedź, następnie poprosiła o zabranie głosu pana xxxxxxxx, pana 

xxxxxxxx, pana xxxxxxxxx, którzy związani są z Klubem Sportów Motorowych 

i Motorowodnych w Trzciance oraz Stowarzyszeniem Bezpieczny Port. 

Zapytała czy jeśli komisja przychyli się do wniosku UKS COPAL, aby w tych 

godzinach, których UKS COPAL trenuje, czyli 17:30-18:30 wydzielić tor 

regatowy, który pozwoli na bezpieczne trenowanie przez dzieci, czy będą jakieś 

przeciwwskazania ze strony obecnych panów, którzy na stałe korzystają z 

akwenów trzcianeckich? 

 Pan xxxxxxxx poinformował, że pomysł mu się podoba, bo wpłynie też to 

na ograniczenie ruchu na jeziorze, ale podjęte muszą też być inne kroki. Jako 

gmina musimy poinformować użytkowników, że na jeziorze Logo takiego 

ograniczenia nie ma. Jeśli chodzi o kajakarzy to sam widział jak są osoby 

nieprawidłowo korzystające z akwenu, sam wykonywał zdjęcia i sam dostarczał 

te zdjęcia na policję. Jeśli w pewnym sensie dochodziłoby do zamykania 

akwenu w konkretnych godzinach to prosił, aby Klub KSM i Klub TKW 
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również wpisać na listę klubów korzystających, tak jak UKS COPAL. My jako 

kluby dogadujemy się i sobie nie przeszkadzamy podczas treningów. Problemy 

są z ludźmi z zewnątrz. Należałoby stworzyć regulamin korzystania z tego 

akwenu, tak aby nikogo nie skrzywdzić. Był za tym pomysłem, ale należałoby 

regulamin  umieścić w odpowiednim miejscu, aby każdy miał do niego wgląd. 

Podejrzewał, że w pierwszym roku obowiązywania tego regulaminu na będzie 

duże zamieszania wśród korzystających z tego akwenu.  

 Pan xxxxxxxx nic więcej nie miał do dodania w tym temacie.  

 Przewodnicząca komisji podziękowała za wypowiedź, kolejno udzieliła 

głosu panu xxxxxxxxx.  

 Pan xxxxxxxx – Prezes Stowarzyszenie Bezpieczny Port poinformował, 

że przepisy o ruchu wodnym pozwalają takie sytuacje jak te omawiane 

regulować. Można wyznaczyć akwen zamknięty dla ruchu motorowodnego, 

można wyznaczyć akwen dla motorówek o ograniczonej mocy i wtedy wszyscy 

zainteresowani będą mogli korzystać. Można stworzyć strefy do uprawiania 

sportu wodnego i strefy do spokojnego pływania. Też był za tym, aby 

uporządkować jezioro Sarcze. Są środki prawne jeśli chodzi o ruch wodny, 

dzięki którym można ograniczyć ruch i prędkość sprzętów wodnych, wydzielić, 

np. dla kajakarzy część akwenu, gdzie byłby wprowadzony zakaz ruchu 

motorówek, np. 100 metrów długości. 

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zwróciła uwagę, że 

kajakarzom zależy na tym, aby w tych godzinach, w których oni korzystają z 

akwenu zamknąć całkowicie jezioro. 

 Pan xxxxxxxx – Prezes UKS COPAL/trener stwierdził, że te 100 metrów 

nic nie da, bo osoby korzystające z jeziora często pływają bardzo nonszalancko, 

powstaje przy tym fala, która utrudnia trenowanie.  

 Pan xxxxxxxx zaproponował, aby zamknąć akwen dla osób, które nie 

należą do żadnego klubu, przy jednoczesnym zezwoleniu na korzystanie  

z akwenu tylko przez osoby zrzeszone przez kluby trzcianeckie. Osoby z jego 
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stowarzyszenia bez problemu porozumiewają się z KSM, TKW czy UKS 

COPAL, nikt nie wchodzi sobie w drogę podczas treningów. Uważał, że miedzy 

klubami nie trzeba żadnego regulaminu tworzyć, ponieważ miedzy klubami nie 

ma nieporozumień w tym zakresie. Uważał, że taki regulamin powinien być 

stworzony dla osób z zewnątrz.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska podziękowała za wypowiedź, 

powitała panią xxxxxxx – Dyrektora PSSE w Czarnkowie. Chciała uzyskać 

informację od pani Dyrektor jaki obecnie jest stan wód w trzcianeckich 

jeziorach. Wpłynęło do niej pytanie od mieszkańca Trzcianki, które zadała pani 

Dyrektor PSSE „ Jak to jest możliwe, że kiedy są trzcianeckie imprezy, w piątek 

jest badanie, jezioro jest zamykane, po czym w poniedziałek jest kolejne 

badanie i jeziora są otwierane”. Obawia się, że jeśli dojdzie do takich sytuacji, 

ze stan wód będzie nieodpowiedni to ludzie to zlekceważą. Chciała uzyskać 

informację jaki jest stan wód w trzcianeckich jeziorach obecnie. 

 Pani xxxxxxx – dyrektor PSSE w Czarnkowie przywitała się z członkami 

komisji oraz pozostałymi obecnymi na posiedzeniu komisji, przepraszają za 

swoje spóźnienie. Kolejno poinformowała, że obecnie wszystkie kąpieliska w 

Trzciance są zamknięte ze względu na sinice. Problem sinic w tym roku jest 

bardzo duży, właściwie w całym powiecie mamy tylko jedno kąpielisko czynne i 

jest ono w Lubaszu. Jeśli chodzi o imprezy lokalne, to była wręcz odwrotna, to 

kąpielisko było otwarte na weekend, a w poniedziałek należało już je zamknąć, 

ze względu na to, że ta chwilowa poprawa jakości wody ze względu na to że w 

piątek nie było widać sinic, niestety po weekendzie te sinice w poniedziałek się 

pojawiły. Wyjaśniła, że sinice rozwijają się, sezon letni jest, temperatura do ich 

rozwoju jest sprzyjająca, sinice się namnażają. Te siniec mogą namnażać się w 

pewnych częściach jeziora i jeśli dochodzi do jakiś ruchów wody to one mogą 

do tego brzegu, gdzie jest kąpielisko dopływać w większej ilości. Analizując 

całą sytuację, należałoby poczekać po takim czasowym pojawieniu się poprawy 

wizualnej wody, kilka dni czy ta poprawa jest na stałe czy nie.  Podjęto decyzję 
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o otwarciu kąpieliska, aby nie blokować na cały sezon kąpielowy, ale niestety w 

poniedziałek ta woda nie nadawała się do kąpieli. Następnie przedstawiła raport 

nad kąpieliskami w Trzciance. Raport ten stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska podziękowała za informacje. 

Chciała dowiedzieć się jakie są zalecenia, aby takich sytuacji unikać? Tak, aby 

więcej takich sytuacji nie było. 

 Pani xxxxxxxxx wyjaśniła, że temat jest bardzo trudny. Tak naprawdę 

zakwit sinic, tak intensywny, jaki jest w tym roku, dawno nie miał miejsca i 

przez tak długi okres.  Jeziora trzcianeckie nie są płytkie. 

 Pan xxxxxxxx dodał, że na jeziorze w Lubaszu kilka lat zakazano  ruchu 

motorowodnego i na tym jeziorze nie ma problemu z sinicami. Chciał 

dowiedzieć się czy naruszenie osadów dennych, osadów przybrzeżnych przez 

ciężkie łodzie motorowe jest w stanie przyczynić się do rozwoju sinic? 

 Pani xxxxxxx nie była w stanie na to pytanie odpowiedzieć, wiedziała 

tylko, że w Lubaszu kilka lat tam temu były prowadzone bardzo intensywne 

procesy prowadzone, również chemiczne przez profesorów z Uniwersytetu 

Przyrodniczego, kilka lat były dodawane do wody substancje, które miały 

sprawić, aby to jezioro nie zakwitało. Oprócz tego całorocznie  

w Lubaszu uruchomiony jest aerator, które natlenia wodę w jeziorze.  

 Pan xxxxxxxx dodał, że jeżeli chodzi o Lubasz to trzeba pamiętać, że jest 

to głębokie jezioro.  

 Kolejno głos zabrał pan xxxxxxxxx – Prezes Nadnoteckiej Grupy 

Rybackiej, który jest ichtiologiem. Jeśli chodzi o ruch motorówek i łodzi, 

myślał, że powinno się w tym zakresie odnieść do konkretnych badań. Są 

procesy w jeziorach, których motorówkami nie jest się w stanie przełamać. Nie 

posiadał wiedzy, czy w Trzciance były dokonywane badania jezior. Nie wiemy 

tak naprawdę jaki jest stan jeziora i w jakim kierunku należy działać. Od tego 

należałoby zacząć, aby wykonać badania, mieć diagnozę. 

 Pan xxxxxxxx – Prezes WOPR Anioły, poinformował, że przeprowadzone 
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badania wskazały, że w sezonie letnim natlenienie jeziora  na głębokości 3 

metrów spada poniżej 0. 

 Pan xxxxxxxx wtrącił, że monitoring jeziora to proces długotrwały i 

wykonuje się go minimum 4 razy w roku, w określonych okresach dla jeziora. 

Robienie badań na „chybił-trafił” nic nie daje. Dla jeziora w badaniach 

wyznacznikiem jest krzywa termiczno-tlenowa, aby był wyznaczona. Przede 

wszystkim ważne jest, czy w jeziorze jest tlen. Tlen jest najważniejszy, bo jeśli 

w osadach dennych nie ma tlenu to dochodzi do procesu beztlenowego rozkładu, 

gdzie procesem takiego rozkładu jest siarkowodór, który jest trujący. Według 

niego ruch ciężkich łodzi, czy motorówek wpływa na to, że osad denny jest 

poruszany. W osadach dennych skumulowane jest praktycznie wszystko to, 

czego nie chcemy mieć w jeziorze, w osadach jest bardzo duży ładunek azotu i 

fosforu. Jeśli dochodzi do tego w okresie letnim, to w krótkim odstępie czasu 

jest to dla jeziora dramatyczne, do jeziora dostaje się olbrzymia ilość ładunku i 

fosforu, rośliny bujnie ruszają, tlen jest potrzebny do utlenienie tych związków i 

te deficyty tlenowe powodują to, co się dzieje.  Jeśli gmina chce pozbyć się 

problemu sinic w jeziorach, przede wszystkim należałoby odciąć to jezioro od 

wpływów dookoła. Jeśli chodzi o rekultywację jeziora w Lubaszu, takie 

działania są. Działania te są długofalowe, ponieważ odtworzyć środowisko jest 

bardzo ciężko. Odniósł się do zmian stanu przydatności wody do kąpieli, że 

jednego dnia ta zdatność jest, drugiego dnia już nie, to należy pamiętać, że 

sinice utrzymują się na wierzchu, nawet taki czynnik jak zmiana kierunku wiatru 

wpływa na to, że sinice są widoczne, czy nie.  

 Pan xxxxxx potwierdził, że wiatr, ma wpływ na to czy sinice są widoczne 

czy nie.  

 Pan xxxxxxxx podkreślił jeszcze raz, że proces naprawy stanu jakości 

wód w jeziorach to proces długofalowy.  

 Pan xxxxxxx dodał, że kilka dni po tym jak potężna łódź motorowa 

pływała po jeziorze, która po numerach mogła pływać po morzu pojawiły się 
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sinice. On osobiście, od 17 lat codziennie jest nad jeziorem i z sinicami nie miał 

do czynienia.  

 Radny Tomasz Tomczak odniósł się do badań o których jego przedmówcy 

mówili. Pamięta czasy, były to lata 90’, kiedy te badania były wykonywane. 

Badanie przeprowadzała Akademia Rolnicza i z tego co pamiętał, jezioro wtedy 

było bardzo zanieczyszczone, po przebadaniu do wody dosypano jakąś 

substancję i stan wody się poprawił. Może spróbować do takiej formy wrócić, 

oczywiście nie na ten rok, tylko na przyszły.  

 Pan xxxxxxx dodał, że biogeny w jeziorze nie biorą się znikąd. To ludzie 

dostarczają tych biogenów, w największej ilości jest to rolnictwo, natomiast w 

przypadku jeziora są to sprawy bytowe. Warto się temu przyjrzeć. 

Najważniejsze na chwilę obecną jest odcięcie dopływów miogenów do jeziora, 

jak to się zatrzyma to już będzie dużo. Kolejnym krokiem byłby proces 

rekultywacji.  

 Pan xxxxxxx stwierdził, że warto jeszcze zwrócić uwagę na fakt, że 

brakuje wody w jeziorze. Po pierwsze powinno zadbać się o poziom wody. 

 Pan xxxxxxx dodał, że może warto zwrócić się do Wód Polskich o operat 

jeziora. 

 Głos zabrał pan Krzysztof W. Jaworski – Burmistrz Trzcianki, zwrócił 

uwagę, że to Wody Polskie są odpowiedzialne za wody śródlądowe, a takimi 

wodami są jezioro Sarcze, czy jezioro Logo i rozmawiamy o czymś na co 

wpływ ma Rada Powiatu, jeśli chodzi o ograniczenie bądź zakazywania ruchu 

łodzi motorowych i tego typu sprzętów. Chciał podkreślić, że jeśli chodzi o stan 

wód w kontekście jej czystości. Są prowadzone stałe badania 3 – krotnie w 

ciągu sezonu w kontekście jakości wody i one w jednym przypadku wykazały 

nam przekroczenia, powtórne badania dały wynik negatywny, nie było 

zanieczyszczenia. Kwestia zamykania akwenu spowodowany sinicami jest jakby 

absolutnie odrębnym tematem, mieszkańcom też należałoby to wytłumaczyć, że 

to nie jest tak, że woda jest zanieczyszczona w piątek, a w poniedziałek już tego 
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zanieczyszczenia nie ma. Badania tylko jednokrotnie wskazały na podwyższone 

ilości bakterii coli. W sytuacji, o której rozmawiamy decydowała ocena 

wizualna stanu wody na kąpielisku. Mówimy i poruszamy się w obszarze tych 

kąpielisku, które organizujemy na terenie gminy, wobec czego nie jesteśmy 

zadowoleni z obecnej sytuacji. Pewnym kierunkiem jest to, co wskazał pan 

xxxxxxxx, czyli badania, które pokazałyby nam jako gminie w którym kierunku 

iść, możemy mówić o kąpieliskach. Samorząd Województwa Wielkopolskiego 

jest zainteresowany, aby część jezior wielkopolskich włączyć do programu 

rewitalizacji, starają się o pozyskanie środków na ten cel i celem burmistrza 

będzie, aby jezioro, czy jeziora z gminy Trzcianka znalazły się wśród tych 

jezior, które będą brały udział w tym projekcie. Co do ruchu motorowodnego, to 

zaproponował, skoro wiele jest uwag, że to osoby przyjezdne zaburzają ten 

spokój na jeziorze, rozwiązaniem najprostszym jest ograniczenie dostępu do 

slipów. Burmistrz czy Rada Miejska nie mają takich uprawnień, aby ograniczyć 

dostęp do samej wody, natomiast ograniczenie  dostępu do slipów dla osób 

przyjezdnych jest pewnym rozwiązaniem. Klucze do slipów posiadałyby osoby 

zrzeszone w trzcianeckich klubach, zakładając, że członkowie klubów 

wykorzystują ten akwen w sposób przemyślany i godny z oczekiwaniami 

wszystkich stron obecnych na posiedzeniu. Jezioro Straduńskie jest otwarte jeśli 

chodzi o wodowanie, wykorzystywanie do celów rekreacyjnych, natomiast nie 

ma toru motorowodnego, bo nie ma slipów. Jeśli slipy będą ograniczone dla 

przyjezdnych, to siłą rzeczy limitowany jest ten dostęp do jeziora, nawet można 

na tej rogatce, umieścić informację w jakich godzinach slip jest czynny i gdzie 

można odebrać klucze i to można dostosować do tych godzin, w których kluby 

trzcianeckie wykorzystują akwen do treningów.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska podziękowała Burmistrzowi 

Trzcianki za wypowiedź. Dodała, że komisja spotkała się, aby wśród umownych 

użytkowników wypracować pewien plan, co jest potrzebne, w jaki sposób to 

zrobić i wtedy wspólnym wnioskiem komisji i stowarzyszeń zwrócimy się do 
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Rady Powiatu, aby w danych godzinach wydzielić tor regatowy, aby 

stowarzyszenia będą mogły z tego korzystać.  

 Pan xxxxxxxx zgodził się z wypowiedzią przewodniczącej komisji, ale 

stwierdził, że podczas obecnego posiedzenia tego się nie ustali. Poprosił, że 

kiedy będzie organizowane jakieś spotkanie w tym temacie, aby obecnych na 

posiedzeniu zawiadomić, aby mogli uczestniczyć w tym spotkaniu. Na pewno 

takie spotkanie będzie czasowo długie, bo należy wziąć pod uwagę każde 

stowarzyszenie, aby nikogo nie skrzywdzić.  Są rzeczy, które jesteśmy w stanie 

wyegzekwować, ale są też rzeczy których nie wyegzekwujemy.  

 Pan xxxxxxx dodał, że jeśli byłoby ograniczenie prędkości czy zakaz 

falowania, to policja może wystawić mandat jeśli będzie to łamane.  

 Pan xxxxxxx stwierdził, że na tym posiedzeniu nie ustali się jak ma to 

wyglądać, nie tutaj i nie teraz. Powinien powstać zespół, który detale takiego 

wniosku dopracuje i złoży do odpowiedniego organu.   

 Pan Krzysztof W. Jaworski zwrócił, że nie ma regulaminu jeziora.  

 Pan xxxxxxxx dodał, że jeśli jest prawo, a są plany żeby je zmienić, to ani 

Burmistrz, ani Rada tego nie zmieni, takimi sprawami zajmują się organy 

wyższej administracji. 

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zapytała pana xxxxxxx, czy 

przeszkadzałoby mu to, aby UKS COPAL w godzinach o 17:30-19:30 korzystał 

w toru wodnego? 

 Pan xxxxxxx odpowiedział, że nie. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski zapytał przewodniczącą komisji co to jest „tor 

wodny”? 

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zaproponowała, aby w tych 

godzinach można tam było udostępnić jezioro tylko dla kajakarzy z UKS 

COPAL i zawnioskować o to do Rady Powiatu o zaopiniowanie. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski zapytał gdzie jest zdefiniowany „tor wodny”, 

używamy wielu pojęć, takich jak „regulamin jeziora”, „tor wodny”, które nie 
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funkcjonują. Tor wodny wskazuje na drogę żaglową.  

 Pan xxxxxxx zaproponował, że może warto zwrócić się do Powiatu, co 

jest prawnie możliwe. Czy jest prawnie możliwe zamknięcie czasowo jeziora, z 

przeznaczeniem na treningi klubów sportowych, co by nas satysfakcjonowało, 

czy jest możliwe zamknięcie, czy ograniczenie dostępu do slipu. Na terenie Wód 

Polskich, KOWRU jest to nie do wykonania, albo wymagana jest zgoda, na 

terenie gminy już jest za daleko. Należy się nad tym wszystkich dokładnie 

zastanowić.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska dodała, że między innymi 

dlatego się spotkaliśmy, aby jakiś kierunek wspólny komisji Bezpieczeństwa 

Sportu, Turystyki i Promocji wraz ze stowarzyszeniami w powiecie przedstawić. 

Należałoby wspólny kierunek ustalić. 

 Radny Wiesław Natkaniec wskazał, że rozwiązaniem byłoby takie 

wewnętrzne porozumienie między stowarzyszeniami i ustalenie takiego 

wewnętrznego harmonogramu korzystania z jeziora. Jeśli głównym problemem 

są skutery wodne, które przeszkadzają w trenowaniu to na ten moment może na 

przyszły rok też, rozważyć pomysł Burmistrza z dostępem do slipów. 

 Radny Tomasz Tomczak uznał, że spotkanie obecne nic więcej nie 

wprowadzi, należałoby się spotkać osobno, posiadać już listę wytycznych, 

kolejno należałoby zasięgnąć opinii prawnej i wtedy dopiero wystąpić do 

Powiatu. 

 Pan xxxxxxxx zaproponował, aby zorganizować spotkanie tzw. robocze, 

aby wypracować wniosek z uwzględnieniem wszystkich uwag stowarzyszeń i 

złożyć wniosek do Powiatu. 

 Po rozmowach ustalono, że spotkanie odbędzie to 13.10.2022 r., godz. 

16:00, miejsce spotkania do ustalenia. 

 Przewodnicząca komisji Marta Makowska podziękowała wszystkim 

obecnym na posiedzeniu komisji, którzy wypowiadali się w temacie jeziora, 

bezpieczeństwa, stanu wód oraz za ustalenie terminu posiedzenia roboczego.  
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Dodała, że posiada opinie prawną, że jeśli komisja przychyli się do wniosku, to 

UKS COPAL i pozostałe kluby sportowe mogą wystąpić do Powiatu o 

wyznaczenie godzin, w których klub może trenować, a jeśli komisja uzna to za 

zasadne, Powiat udzieli odpowiedzi i wtedy będziemy zastanawiać się co dalej. 

W tym momencie przedstawiciele klubów, Prezes NGR, pani Dyrektor PSSE 

opuścili posiedzenie. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zarządziła 5 minut przerwy 

Po przerwie Przewodnicząca komisji Marta Matkowska rozpoczęła od punktu 7. 

porządku obrad, ze względu na chwilową nieobecność Burmistrza Trzcianki.  

Ad 7) Wnioski Komisji i ich realizacja. 

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poinformowała, ze wpłynęły 

wnioski do Komisji, między innymi od Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Roberta Matkowskiego, treść wniosku została odczytana, wydruk stanowi 

Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 Radny Tomasz Tomczak stwierdził, że jest to jakby tożsamy wniosek do 

tego, co zgłosiła komisja. I tak jak wspomniano wcześniej należałoby dopytać 

kiedy jest najbardziej odpowiedni moment na przeprowadzenie tych badań.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska przyznała, że na pewno koszty 

takich badań nie są niskie.  

 Radny Wiesław Natkaniec stwierdził, że Przewodniczący Rady 

wyprzedza działania komisji. Jako komisja powinniśmy złożyć swój osobny 

wniosek a nie przychylać się do wniosku Przewodniczącego Rady.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie czy 

komisja popiera wniosek Przewodniczącego Rady Roberta Matkowskiego dot. 

zlecenia odpowiedniemu podmiotowi wykonania a specjalistycznych badań  pod 

względem składu chemicznego oraz biologicznego wód 3 jezior w gminie 

Trzcianka.  

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji przyjęła wniosek w 

głosowaniu: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 2.  
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  Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poinformowała o kolejnym 

wniosku, jaki wpłynął do komisji – treść wniosku została odczytana członkom 

komisji, wydruk stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Zaproponowała, aby 

przedstawić ww. wniosek podczas sesji Rady Miejskiej.  

 Radny Wiesław Natkaniec stwierdził, że co rok sytuacja się powtarza. 

Szkoda, że klub tak mało otrzymuje w konkursie ofert, niewystarczająco. Może 

pojawić się sytuacja, że pojawią się kolejne wnioski kolejnych klubów w 

podobnym tonie, co ten przedstawiony. Nie wiedział jakie jest rozwiązania w tej 

sytuacji.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska była jak najbardziej za tym, 

aby te kluby dofinansowywać, ze względu na to, że koszty wzrosły, ale chciała 

aby każdy z radnych mógł się wypowiedzieć i dlatego uważała, że na sesji 

wniosek powinien wybrzmieć. 

 Pan xxxxxxxx podziękował za udzielenie głosu, wyjaśnił, że te środki, o 

które klub wnioskuje, czyli 35 tysięcy złotych teoretycznie brakuje Seniorom, 

ale klub ma siedzibę i utrzymanie miesięczne siedziby wraz z pracownikami 

wynosi 5 tysięcy złotych. Akademia do utrzymania siedziby i pracowników nie 

dokłada nic, czyli jest to na barkach klubu. Praktycznie te środki są potrzebne na 

to, przede wszystkie, żeby klub mógł sprawnie funkcjonować. Nie chcemy 

zrobić tak, że podzielimy się kosztami z Akademią, zabierzemy Akademii 

środki, dlatego wnioskujemy o te środki, aby na bieżąco płacić za siedzibę 

klubu, opłacać kierownika klubu, kierownika magazynu, księgową, to są 

podstawowe osoby, aby klub prawidłowo funkcjonował. Do tej pory nie było 

osoby odpowiedzialnej chociażby za prowadzenie strony internetowej klubu, 

obecnie taka osoba już jest. Wiemy, że kluby wnioskowały, aby zwiększyć 

dotacje, te dotacje ciągle są na tym samym poziomie. Jeśli w przyszłym roku te 

dotacje nie zostaną przez Radę zwiększone to nie tylko Lubuszanin będzie miał 

kłopoty, ale pozostałe kluby także. Lubuszanin to klub z tradycjami, który ma 

najwięcej zawodników, gra w piątej lidze, a ta liga kosztuje. Zarządowi zależy 
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na tym, aby klub składał się przede wszystkim z wychowanków. Obecnie 

Akademia ma swoje własne konto, swoje własne środki, nikt tych środków z 

klubu nie rusza. Jeśli Akademia znajdzie sponsora, te środki trafiają tylko i 

wyłącznie do Akademii, tak samo analogicznie jeśli chodzi o pierwszy zespół. 

Wszystko sprawnie działa. Chciał zapewnić komisję, że już więcej klub nie 

będzie prosił o środki, ale nie może tego zrobić, bo nie wiedział co czeka klub w 

kolejnych latach. Wszyscy jesteśmy świadomi sytuacji ekonomicznej. Miał 

nadzieję, że te środki, o które klub wnioskuje na ten rok zostaną klubowi 

przyznane. Klub wnioskował o 35 tysięcy, 10 tysięcy zostało już pozyskane, 

więc pozostaje kwota 25 tysięcy złotych. Na przyszły rok są już umowy 

sponsorskie podpisywane. Jest tylko kwestia przetrwania klubu do końca 

bieżącego roku. Poinformował, że na pewno klub w przyszłym roku zwróci się o 

jakieś drobne środki na organizację 75. lecia klubu, które będzie w przyszłym 

roku. Poinformował, że zadłużenie klubu spadło. Z jego obliczeń, w ciągu 

dwóch, trzech lat klub powinien wyjść na prostą.  

 Radny Paweł Iwanicki poinformował, że wcale nie dziwi się, że takie 

pismo z klubu wpłynęło. Wszyscy wiemy, jak koszty rosną. Dotacja dla klubów 

nie zwiększa się od lat, a koszty przez ostatnie lata mocno wzrosły. Wniosek 

klubu uważał za jak najbardziej zasadne. Był tego samego zdania, co radny 

Wiesław Natkaniec, że pozostałe kluby też takie wnioski złożą. Te środki 

wnioskowane są potrzebne dla klubu. 

 Radny Wiesław Natkaniec nie był za tym, aby na sesji to przedstawić, 

warto teraz wypracować opinię komisji, aby Burmistrz miał czas na 

przemyślenie. Nie powinniśmy zapoznawać się,  tylko właśnie zagłosować.  

 Pan Krzysztof W. Jaworski stwierdził, że posiedzenie komisji to dobry 

moment na dyskusję, natomiast na sesji podejmuje się już wiążące decyzje. Tak 

przynajmniej powinno być. Wszelkie zmiany budżetowe, jakie zaproponował, 

zostały już przedstawione i nad tym tematem nie zamierzał dyskutować. 

Pozostaje jednie kwestia sesji wrześniowej. Przypomniał sytuacje z ubiegłego 
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roku, czy dwa lata temu, kiedy to mówiono, że po raz ostatni dodatkowe środki 

dla Lubuszanina przekazujemy. Zastanawiał się jak długo to będzie jeszcze 

trwało. Jest cała lista instytucji, które oczekują środków z gminy. Państwo 

sugerujecie się Lubuszaninem, bo złożył wniosek do komisji. Wolałby, aby 

opinia, co do tego wniosku została przedyskutowana przez inne komisje, 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji jest wiodącą komisją, ale 

jak przyjrzymy się zmianom w budżecie to stosunek dochodów bieżących do 

wydatków bieżących wynosi 5 mln, wobec czego gmina wydaje więcej niż ma. 

Jest to możliwe dzięki tym rozwiązaniom post covidowym, post wojennym  

i temu, że ustawodawca przedłuża funkcjonowanie takich reguł, że gminom 

pozwalają się bilansować nadwyżką lat poprzednich, wolnymi środkami. Te 

wzrastające koszty dotyczą każdej instytucji, w tym gminy. Szczególnie od 1 

stycznia 2023 roku, jeśli chodzi o prąd, który wzrośnie o 350%. Sprawa  

Lubuszanina nie jest jednostkowa, jest to sprawa do spokojnego 

przedyskutowania, na sesji ma być podejmowana ostateczna decyzja, a nie 

prowadzona dyskusja. Dla tego wniosku właściwa jest sesja wrześniowa. 

Lubuszanin w tym roku otrzymał 6 tysięcy złotych więcej niż w roku  

poprzednim.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska po dyskusji, poddała wniosek 

MKS Lubuszanin Trzcianka z prośba o wsparcie finansowe w rundzie jesiennej 

sezonu 2022/2023. 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 

się – 2 . 

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska złożyła kilka wniosków 

(Budowa placu zabaw przy SP 2, budowa progu zwalniającego na ulicy P. 

Skargi od skrzyżowania ul. Parkowa - Czesiówki, zabezpieczenie środków na 

działania rekultywacyjne w jeziorach trzcianeckich, budowa chodnika na ul. 

Ogrodowej, budowa drogi na ul. Sadowej w technologii jomb) do budżetu na 

przyszły rok (2023), informując, że dokładna treść wniosków dostarczy do Biura 
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Rady, tak aby można było je przekazać do Burmistrza.  

 Radny Ryszard Wilant dodał, że zastanawia się czy w ogóle składać nowe 

wnioski do przyszłorocznego budżetu, skoro on składa te same wnioski od 2014 

roku i nie są one wskazywane do realizacji, zastanawiał się po co w ogóle je 

składać.  Dodał, że pozyskał informację, że jak tylko pojawią się środki, to 

Powiat wybuduje wyniesione przejście przed Szkołą Podstawową w Białej. 

Kolejno poruszył problem braku połączeń PKS, na trasie Trzcianka – Piła. 

 Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji 

zawnioskowała, aby wystąpić do Powiatu o uruchomienie więcej ilości połączeń 

PKS, na trasie Trzcianka – Piła.   

 Radny Wiesław Natkaniec wniósł o podcięcie gałęzi platanu przy 

kamieniu, na ul. Kościuszki. 

 Radny Wiesław Natkaniec zawnioskował, aby były na bieżąco udzielane 

odpowiedzi na wnioski wszystkich komisji Rady Miejskiej. 

Ad 5) Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

 Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji podczas 

posiedzenia analizowała następujące projekty uchwał; 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Trzcianka na lata 2022-2035. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

(Sikorskiego 40). 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 
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-Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

(Kopernika 9). 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie zwiększenia przez gminę Trzcianka kapitału 

zakładowego poprzez wniesienie wkładu niepieniężnego do Trzcianeckiego 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółka z o.o. w Trzciance. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu 25.08.2022 r. 

zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Trzcianka w południowym rejonie wsi Siedlisko. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Trzcianka w obrębie geodezyjnym Stobno w rejonie 

ulicy Kasztanowej. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka dla części drogi 

wojewódzkiej nr 180 w obrębach geodezyjnych Stobno i Wrząca. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że z tym tematem już komisja 

wcześniej się zapoznała. Jest możliwość wejścia we własność tej działki 

położonej na Placu Pocztowym. Właścicielem tej działki jest „Abita”. Inaczej 

gmina nie nabędzie tej działki, bo „Abita” nie sprzeda jej, taniej niż ją nabyła. 
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Może ją zamienić na działkę, którą i tak chciała kupić i mowa o działce na ulicy 

Sikorskiego za tym budynkiem 42-43. Tam są ogródki takie zaniedbane, umowy 

zostały wypowiedziane. Jest to trakcja wiązana, bo warunki zabudowy są 

wydane na prowadzenie stolarni i to jest transakcja wiązana. Właściciel stolarni 

chce sprzedać ten teren pod warunkiem, że gmina też odda ten teren temu 

samemu deweloperowi czyli „Abicie”. Gmina może mieć w własności ten teren 

na Placu Pocztowym, będzie mogła ten teren uporządkować. Nie wydawało mu 

się, aby był to temat kontrowersyjny. „Abita” jest chętna do kupna tego terenu. 

 Radny Czesław Rogosz dodał, że tę działkę chciał ktoś kupić i to pod 

zabudowę, nie pod ogródki.  

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że on takiej wiedzy nie posiada. 

Były zainteresowane osoby, ale tylko pod ogródki i tylko tym terenem, gdzie 

umowy były wcześniej wypowiedziane. Całościowo terenem zainteresowana 

jest „Abita”. Sytuacja cały czas jest wstrzymywana, dopóki Rada Miejska nie 

podejmie uchwały. Wcześniej ta działka na ul. Sikorskiego była wystawiona na 

przetarg, ale pojawił się pomysł zamiany. Wydawało się, że temat nie jest 

kontrowersyjny, natomiast na poprzedniej sesji został zdjęty z porządku obrad, 

teraz na spokojnie należy podejść do tematu, bo nic się za tym szczególnego nie 

kryje. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości pomiędzy gminą 

Trzcianka a Skarbem Państwa w zarządzie Państwowego Gospodarstwa 

Leśnego Lasy Państwowe Nadleśnictwo Trzcianka. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że dotyczy to działek za firmą 

ZOBAL. Gmina ma w tym rejonie 2 działki.  

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 
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-Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości pomiędzy gminą 

Trzcianka a osobą fizyczną. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że jest to kontynuacja ścieżki do 

Smolarni. Dochodzi do zamiany praktycznie 1:1, to jest ta część  na wylocie z 

Trzcianki, po prawej stronie. Gmina dzierżawiła tę działkę, gmina chce działkę 

pod drogą i 2 wjazdy, w zamian właściciele dostają działkę stanowiącą własność 

gminy Nr 446/18 z dopłatą na rzecz gminy w wysokości 1.999,90 zł.  

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

 Radny Tomasz Tomczak poinformował, że w dniu wczorajszym wpłynął 

do Burmistrza wniosek o nadanie rondu nazwy „Rotmistrza Witolda 

Pileckiego”, wniosek poparty prawie 500 głosami.  

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIX/233/16 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 24 listopada 2016 r. w sprawie opłaty targowej pobieranej 

na terenie gminy Trzcianka. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że zmiany wynikają ze zmian  

kadrowych. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących 

się – 0.  

-Projekt uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostek paliwa w 

gminie Trzcianka na rok szkolny 2022/2023. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za – 5, przeciw – 0,  

wstrzymujących się – 1. 
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-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVIII/401/21 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 29 czerwca 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego na terenie gminy Trzcianka oraz 

udzielenia upoważnienia do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że zezwolono na waloryzację 

tej słynnej złotówki, za każdą godzinę powyżej 5 godziny opieki nad dziećmi. 

Do tej pory za każdą ponad wymiarową godzinę pobierano 1 zł, teraz będzie to 

1,14 zł.  

 Przewodnicząc komisji Marta Matkowska zapytała, czy osoby z Ukrainy, 

które przybyły do Trzcianki będą w tym roku szkolnym dalej zwolnione, czy 

jednak będą opłacać tak jak każdy obywatel? 

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, ze ta uchwała zwalniająca 

uchodźców z opłat obowiązuje do 31 sierpnia br. Wszystko zależy od sytuacji 

jaka nastąpi zimą.   

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej, 

finansowej i organizacyjnej jednostek organizacyjnych zaliczonych do 

sektora finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest 

gmina Trzcianka. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że dochodzi do jednej zmiany. 

Dotychczas było tak, że Szkoła Podstawowa Nr 3 obsługiwała Szkoły z Białej i 

Łomnicy, doszliśmy  do porozumienia, aby było sprawiedliwie i w Szkole 

Podstawowej Nr 1 jest SP 1 i Siedlisko, w Szkole Podstawowej Nr 3 pozostanie 

SP 3 i Biała, a w Szkole Podstawowej Nr 2 będzie SP 2 i Łomnica. Tak aby 

księgowe miały porównywalną ilość pracy.  
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Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących 

się – 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr L/464/18 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 28 czerwca 2018 r. w sprawie określenia zasad udzielania i 

rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz ustalenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin niektórych nauczycieli.  

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że powstało stanowisko pedagoga 

specjalnego w związku z tym pojawiła się ta zmiana uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Krzyż  

o uznanie za ochronne lasów położonych w granicach administracyjnych 

gminy Trzcianka. 

 Nadleśnictwo Krzyż pismem z dnia 6 lipca 2022 r. wystąpiło z wnioskiem 

o uznanie za ochronne lasów zarządzanych przez Nadleśnictwo Krzyż. Rada ma 

2 miesiące na zaopiniowanie takiego wniosku. Orientacyjna powierzchnia lasów 

to ponad 52 ha.  

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących 

się – 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr LX/463/14 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 24 kwietnia 2014 r. w sprawie przystąpienia gminy 

Trzcianka do stowarzyszenia Polski Związek Emerytów, Rencistów  

i Inwalidów. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 
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-Projekt uchwały w sprawie wskazania przedstawicieli Rady Miejskiej 

Trzcianki do Trzcianeckiej Rady Działalności Pożytku Publicznego. 

Radny Tomasz Tomczak wniósł, aby przedstawiciel Rady Miejskiej nie 

był bezpośrednio związany z żadną konkretną organizacją pożytku publicznego 

oraz uważał, że przedstawicielem z ramienia Rady Miejskiej powinien być 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – pan Marcin Walkowiak.   

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr L/530/22 Rady Miejskiej 

Trzcianki z 30 czerwca 2022 r. w sprawie planów pracy komisji stałych 

Rady Miejskiej Trzcianki na II półrocze 2022 roku. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących 

się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z 

projektem uchwały. 

Ad 6) Sprawy wniesione do komisji:  

- debata w sprawie utworzenia regulaminu wykorzystania jeziora Sarcze,  

- pismo od MKS Lubuszanin Trzcianka. 

Ten punkt wyczerpano w punktach 4. i 7.porządku posiedzenia komisji. 

Ad 7) Wnioski Komisji i ich realizacja. 

  Radny Ryszard Wilant wyjaśnił, że zbliża się czas składania wniosków do 

budżetu na 2023 rok, ponawia swoje wnioski od 2014 roku i tak naprawdę nie 

ma realizacji ich do teraz. Jedynie co sala wiejska jest remontowana i miał 

nadzieję, że to się zakończy. Wymienił ważniejsze wnioski, które składał do 
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poprzednich budżetów. Nie będzie składał kolejnych wniosków, po prostu 

ponowi te, które składał poprzednio i będzie czekał na realizację.  

  Radny Tomasz Tomczak miał prośbę o sprzątnięcie gabarytów z ulicy 

Chopina (lodówka ,wanna). 

  Radny Tomasz Tomczak zwrócił uwagę na stan czystości niektórych ulic, 

niektóre ulice są w lepszym stanie. Widział ekipę sprzątająca z KOMBUDU, 

może potrzeba więcej takich ekip, aby utrzymać w czystości pozostałe ulice. 

  Radny Tomasz Tomczak zapytał o organizację ruchu na ulicy Chopina, do 

końca czerwca miał być stworzony program organizacji ruchu. Jest to ulica, 

która była w Planie Mobilności, która miał być najprostsza do wykonania, czyli 

wymalowaniu pasów na ulicy, chciał wiedzieć kiedy się to zadzieje.  

  Pan Krzysztof W. Jaworski przyznał, że takie były informacje dotychczas 

i będzie miało to charakter tymczasowej organizacji ruchu, linie będą 

wymalowane na żółto i pewnie będzie spory odzew ze strony mieszkańców, 

zarówno mieszkańców tamtego obszaru (ul. Chopina) i przejeżdżających. Mamy 

na celu uporządkowanie tego ruchu. Parkingi wzdłuż ulicy będą na zmianę po 

lewej i po prawej stronie. (3-4 miejsca po lewej, 3-4 miejsca po prawej). Na ten 

moment mówimy o organizacji ruchu na ulicy Chopina, natomiast jeśli chodzi o 

poprawę bezpieczeństwa przy SP 2 ma charakter inwestycyjny i ono na ten 

moment nie jest realizowane, zamierzamy zrobić je kompleksowo wraz z ulicą 

Orzeszkowej. Dodał, ze jeśli pojawią się wolne środki z Dąbrówki to będzie 

namawiał radnych, aby te wolne środki zainwestować w fotowoltaikę na 

budynkach gminnych placówek, tak aby minimalizować koszty zużycia prądu. 

Będzie wprowadzona nowa organizacja ruchu na ulicy Chopina, która ogranicza 

prędkość pojazdów do 20 km/h i wymusza  też zmniejszenie tej prędkości tymi 

miejscami wyznaczonymi do parkowania, czyli tam bezpieczeństwo powinno na 

tyle wzrosnąć, aby móc dzieci same posłać do Szkoły Podstawowej Nr 2.  

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia. 
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Komisji 

Marta Matkowska zamknęła posiedzenie komisji. 

 

 

   Protokolant    Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa,  

Sportu, Turystyki i Promocji 

    

/-/Ewelina Ćwiek           /-/Marta Matkowska   

      

 

 

 

 


